

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**LEGAL REGULATION OF REGISTRATION AND LIQUIDATION
(TERMINATION OF ACTIVITIES) OF BUSINESS ENTITIES**

Tian Xiaojing

Scientific supervisor:

Phd, Associate Professor

Lamaka A.Y.

Minsk, 2025

ANNOTATION

Structure and scope of the master's thesis: 59 pages, 3 chapters, 50 sources.

Key words: Legal regulation, Registration of business entities, Liquidation, Business law, Corporate governance, Legal procedures, Business entity dissolution, Smart tourism, Cross-border insolvency, Digital asset valuation, Prepaid consumption protection.

The purpose of Clarify and Streamline Processes: To simplify and standardize the legal procedures for registering and dissolving business entities, addressing inefficiencies in statutory requirements, document submission, and administrative review mechanisms, particularly during insolvency, by analyzing regulatory gaps in creditor protection, cross-border data transfer, and digital asset disposal.

The object of the work is Statutory provisions, administrative procedures, and judicial practices in Belarusian and comparative legal systems.

Interactions between legal regulations and economic policies, particularly in the context of smart tourism, digital economy strategies, and foreign investment regulations.

Challenges in ensuring efficient, transparent, and compliant lifecycle management for business entities, from establishment to exit.

Research methods: Systematic review of legislative texts and regulatory frameworks to identify legal principles and procedural requirements. Cross-jurisdictional comparison of registration and liquidation systems, focusing on institutional differences and their impacts on regulatory outcomes. Empirical investigation of real-world scenarios, such as the liquidation of smart tourism enterprises with digital assets and cross-border insolvency disputes. Evaluation of legal norms against evolving business models to identify gaps and propose regulatory optimizations.

Research Results and Novelty: Uncovered inefficiencies in cross-department data sharing (e.g., between Belarusian tax authorities and courts during liquidation) and inconsistencies in digital asset valuation standards across jurisdictions. Proposed reforms to enhance transparency, streamline procedures, and strengthen international coordination.

АННОТАЦИЯ

Структура и содержание магистерской диссертации: 59 страниц, 3 главы, 50 источников.

Ключевые слова: Юридическая регуляция, Регистрация бизнес-существ, Ликвидация, Коммерческое право, Корпоративное управление, Юридические процедуры, Разорвание бизнес-существ, Интеллектуальный туризм, Межграницная банкротость, Оценка цифровых активов, Защита предоплаченных расходов.

Цель упрощения и стандартизации процессов: Упрощать и стандартизировать правовые процедуры регистрации и ликвидации бизнес-существ, elimination неэффективностей в Gesetzовых требованиях, подаче документов и административных процедурах проверки. Особенно в период банкротства, poprzez анализ нормативно-правовых пробелов в охране прав кредиторов, междунациональном обмене данными и распоряжении цифровыми активами.

Объектом исследования являются: - законодательные положения, административные процедуры и судебные практики в белорусском правовом порядке и в сравниваемых правовых системах. - Взаимодействие между правовыми нормами и экономическими политиками, особенно в Контексте интеллектуального туризма, стратегий цифровой экономики и регламентов по иностранным инвестициям. - Проблемы обеспечения эффективного, прозрачного и conforme нормативным требованиям цикла жизни бизнес-существ, начиная от их создания и заканчивая их прекращением деятельности.

Методы исследований: систематический обзор законодательных текстов и нормативно-правовой базы для определения правовых принципов и процедурных требований. Межюрисдикционное сопоставление систем регистрации и ликвидации с уделением особого внимания институциональным различиям и их воздействию на результаты регулирования. Эмпирическое исследование сценариев реального мира, таких как ликвидация умных туристических предприятий с цифровыми активами и споры о трансграничной

несостоятельности. Оценка правовых норм с учетом эволюции бизнес-моделей для выявления пробелов и выработки предложений по оптимизации регулирования.

Результаты исследований и новинка: выявлены недостатки в межведомственном обмене данными (например, между налоговыми органами и судами Беларусь при ликвидации) и несоответствия в стандартах цифровой оценки активов в разных юрисдикциях. Предлагаемые реформы направлены на повышение транспарентности, рационализацию процедур и укрепление международной координации.